



European Lawyers Congress towards unified professional rules

STATEMENT ADOPTED AT
THE EUROPEAN LAWYERS CONGRESS,
JUNE 1ST 2018

MOTION DE
L'EUROPEAN LAWYERS CONGRESS
DU 1^{ER} JUIN 2018

“Towards unified professional rules in Europe”

« Pour un rapprochement des règles déontologiques en Europe »

The signatories of the present statement commit themselves to advocate towards their bars and their regulatory bodies the following principles:

Les signataires de la présente motion s'engagent à promouvoir auprès de leurs barreaux et de leurs institutions régulatrices les principes suivants :

It is in the interest of European lawyers to work for unified professional rules in order to:

Il est dans l'intérêt des avocats européens d'œuvrer pour une déontologie commune afin de :

- (i) face the common challenges of the profession, the shift in the legal market and technological evolutions;
- (ii) facilitate the cross-border legal practice in a European regulatory environment;
- (iii) promote the highest requirements of self-regulation for the legal profession;
- (iv) defend the values of the profession such as the independence of lawyers

- (i) faire face aux défis communs de la profession d'avocat au sens large du terme, aux transformations du marché du droit et aux évolutions technologiques ;
- (ii) faciliter l'exercice transfrontalier de la profession dans un environnement réglementaire européen ;
- (iii) promouvoir le plus haut degré d'autorégulation possible de la profession ;
- (iv) défendre les valeurs de la profession dont l'indépendance de l'avocat

For that purpose, we must support any initiative aiming at unifying professional rules in Europe such as the one of the Council of Bars and Law Societies of Europe (CCBE). The organization of regular meetings between lawyers and European bars such as the European Lawyers Congress must be pursued.

Dans cette perspective, il convient de soutenir toute initiative visant à un rapprochement des règles déontologiques en Europe dont celle du Conseil Consultatif des Barreaux Européens (CCBE), par notamment, l'organisation de réunions régulières entre avocats et barreaux d'Europe telle que l'European Lawyers Congress.

Let us contribute to European integration.

Contribuons ainsi à l'intégration européenne.

J.-B. BARTHELEMY (MONS)

C. PROWE (gent)

(Verwalle)

P. Henay (Verwies)

AVOCATS. BE

FBE

Michel Depireux
BORDEAUX



BARREAU
DE BRUXELLES
ORDRE FRANÇAIS

Lubarda
MELILLA